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Záznam jednání Komise rozhodčích ČBA 2020/1 
 
Složení: 
Vladimír RICHTER - předseda  František PŘIBYL 
Miroslav KAIGL  Marek VIČAR 
David KULHÁNEK  
 
Zápis:  
David KULHÁNEK  
 
Schůze komise rozhodčích 12.11.2020 videokonference MS Teams 
 
 Program 

0.  Kontrola úkolů 
1.  Sezona 2020 - zhodnocení 
2.  Jednání o rozhodčích na VV CBA - závěry 
3.  Schůzka EXL a 1LG s STK - výstupy 
4.  Schůzka U18 a U21 s STK - výstupy 
5.  Školení rozhodčích 2021 
6.  Různé 

 
  Kontrola úkolů 2/2019 
 

-  Z šestnácti úkolů tři úkoly stále probíhají (ÚKOLY 1, 6 a 9), jeden úkol 
nesplněn (ÚKOL 12) a zbylé úkoly shledány jako splněné. 

 

 
  Sezona 2020 - zhodnocení 
 

-  Statistika: Kulhánek předložil statistiku zápasů a turnajů za rok 2020,  
která byla také předložena VV ČBA. Vzhledem ke zkrácené sezoně, došlo 
k ponížení počtu zápasů o 230, ale také k úbytku rozhodčích o 25%. 

 

-  Nominace: Počáteční nominace na zápasy prováděl Přibyl za Čechy a Vičar 
za Moravu. I přes kritické termíny se podařilo všechny zápasy obsadit. 
Komplikace vznikaly následným překládáním zápasu ze strany týmu  
na poslední chvíli, což působilo nemalé problémy koordinátorům Benešovi  
a Jakschovi, kdy se nepodařily takové zápasy vždy obsadit dvěma 
rozhodčími. Rozhodčí požadují své nominace ve větším předstihu, ovlivněno 
ze strany STK, která zveřejňuje rozpis velmi pozdě a dává příliš času  
na překládání ze strany týmů. 

 

- Komunikace s STK: na začátku sezony nebylo možné získat vyjádření 
k výkladu jejich pravidla pro potřeby rozhodčích několik týdnů. Špatné 
informování o rušení zápasů, kdy oficiální rozhodnutí dorazí až po termínu 
utkání nebo vůbec, př. č.u. 321 a 322, která stále figurují dva měsíce  
po skončení sezony v rozpisu, bez jakéhokoliv oficiálního rozhodnutí  
o zrušení. 

 
ÚKOL 1: Richter přednese STK požadavek Komise rozhodčích na dřívější dodání 
finálních rozpisů zápasů (včetně překládání zápasů ze strany týmů) pro tvorbu 
nominací. Rozhodčí by měli dostat nominace nejpozději týden před začátkem sezony. 
Dále požádá o zlepšení reakci na legitimní požadavky KR. 
 

- Odměny rozhodčích: Diskutovány reakce P. Šrámka a M. Rottera  
na rozeslané odměny rozhodčích. Jako kompenzace za zkrácenou sezonu 
bylo 50% navýšení kreditů za odpískané zápasy. Letošní sezona ovlivněna 
krizí, běžně budou dva termíny výplaty odměn (červen, konec sezony). 
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Musí být vznesen požadavek na výplatu odměny k určitému datu. Může 
nastat opoždění z důvodu nedodání podkladu k výpočtům ze strany 
komisařů mládežnických turnajů. Komise probírala výše odměn rozhodčím, 
které musí odpovídat stanovené výši ze strany týmů. Další finance 
v rozpočtu nejsou. Odsouhlasena změna poměru odměny v systému  
3 rozhodčích v základní části EXL na 900/600/600. 

 
ÚKOL 2: Richter bude informovat M. Rottera ohledně rozhodnutí komise na jeho 
žádost. 

 
ÚKOL 3: Přibyl zajistí přes Sekretariát ČBA stanovení termínu k výplatě odměn,  
jenž bude iniciovat její výpočet.  
 
ÚKOL 4: Richter bude iniciovat diskusi k zajištění podmínek k navýšení odměn  
za zápasy a za kilometry. 
 

-  Licence rozhodčích: Kulhánek se dotazoval na seznam licencí rozhodčích  
a jejich veřejný seznam. Komise nevidí problém zveřejňovat aktualizované 
seznamy licencí. 

 
ÚKOL 5: Kaigl připraví vždy nejpozději jeden měsíc před sezonou aktualizovaný 
seznam rozhodčích s platnou licencí pro danou sezonu. 
 

-  Koordinátoři: Letošní sezona byla v dikci dvou koordinátorů O. Beneše  
a K. Jaksche. Je plánována jejich schůzka společně s Přibylem 
k vyhodnocení jejich činnosti. 

 
ÚKOL 6: Přibyl bude bezprostředně informovat Komisi o podstatných závěrech  
ze schůzky s koordinátory 

 
-  Disciplinární řízení: Kulhánek se dotazoval na závěry disciplinárního řízení 

s rozhodčími a na názor Komise, zda by Komise neměla být informována 
v okamžiku zahájení disciplinárního řízení s jakýmkoliv rozhodčím. Kaigl 
jakožto člen Disciplinární komise v tomto postupu nevidí problém. 

 
ÚKOL 7: Kaigl přetlumočí požadavek Disciplinární komisi a zajistí předávání informací 
o zahájení řízení ve věci týkající se rozhodčích směrem ke KR. 
 

- Korespondence: Rychecký, připomínky jsou legitimní, bohužel limitováno 
rozpočtem a finančním pokrytím ze strany týmů. Pohled Rycheckého je 
pochopitelný, ale stanovené podmínky musí být kompromisem mezi tím,  
co by rozhodčí chtěli a požadavky ze strany týmů a asociace. Podmínky 
nenastavuje Komise rozhodčích, ale vzájemná dohoda. 

 
ÚKOL 8: Richter bude informovat Rycheckého ohledně závěrů komise. 
 

- Facebook: Vičar informoval o rozsáhle diskusi na facebooku týkající se 
rozhodčích, která vznikla pravděpodobně díky jeho osobě. Komise  
se shodla, že jakékoliv vyjadřování se k těmto příspěvkům by vedlo 
k zvýšení negativních emocí a prezentování názorů by v takových diskuzích 
mohl být boj s větrnými mlýny. 

 

- Time Clock: Zástupci EXL klubů, jakožto autoři požadavku zavedení tohoto 
pravidla, se vyhodnocením tohoto pravidla prozatím nezabývali. Komise 
hodnotí zavedená pravidla jako pozitivní, byť ze začátku sezony se pravidla 
ladila v průběhu zápasů. Přibyl informoval o možných dalších investicích  
do rozvoje a podpory tohoto pravidla. 
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 Jednání o rozhodčích na VV CBA - závěry 
 

- Richter informoval o závěrech jednání VV ČBA, kde se O. Konvalinka 
dotazoval na situaci okolo rozhodčích v návaznosti na vzniklou diskusi  
na facebooku. Situace byla odpovězena na úrovni VV a neplynou z ní žádné 
povinnosti pro KR ČBA. 

 
 Schůzka EXL a 1LG s STK - výstupy 

 
-   Přibyl informoval o závěrech ze schůzky. Prioritou byla diskuse a stanovení 

formátu pro nadcházející sezony, před tématem rozhodčích nebo Time 
Clock. Žádné závěry nebo komunikace k rozhodčím nebyla sdělena. 

 
 Schůzka U18 a U21 s STK - výstupy 
 

-   Obdobně se neslo i toto jednání, bez závěrů směrem k rozhodčím. 
Vzhledem k ubývajícímu počtu rozhodčích bude nutné aktualizovat  
a proškolit klubové rozhodčí pro potřeby těchto soutěží. 

 
 Školení rozhodčích 2021 
 

-  Regionální školení: v sezoně 2020 se uskutečnila pouze dvě regionální 
školení v Chocni a Olomouci. Zbylá byla v důsledku celosvětové krize 
zrušena. Bylo rozhodnuto v regionálních školeních nadále pokračovat, a byť 
není jisté, zda je bude možné uspořádat, příprava bude probíhat, jakoby se 
školení měla uskutečnit. Budou osloveny regiony pro stanovení  
a uspořádání školení rozhodčích. 

 
ÚKOL 9: Přibyl prostřednictvím Sekretariátu ČBA provede oslovení jednotlivých 
regionů pro stanovení termínu a uspořádání školení rozhodčích Rookie před sezonou 
2021. 

 
-  Klinika 2021: Vzhledem ke krizi a nejisté budoucnosti se pro tento ročník 

upustilo od povolání Minor League lektorů. Termín byl předběžně stanoven 
na únor 2021. Příprava témat a programu byla svěřena lektorům Židkovi  
a Vičarovi. V jednání je povolání lektora z WBSC. 

 
 Různé 
 

-  Mezinárodní nominace: Komise provedla aktualizaci jmen rozhodčích  
na listině CEB, která bude odeslána do evropské federace. Vzhledem 
k odložení letošních turnajů, příležitostí bude hodně. Dále se Komise shodla 
na potvrzení nominaci na WBSC turnaje a bude požadovat jejich platnost 
pro náhradní termíny. 

 

- Průzkum u rozhodčích: Kulhánek seznámil přítomné s výsledky 
provedeného průzkumu a upozornil na dobrá témata, která by se mohla 
vzít v potaz. 

 
ÚKOL 10: Kulhánek provede výtah důležitých bodů z průzkumu, který zašle členům 
Komise. Jednání k jednotlivým bodům průzkumu budou projednány na prosincovém 
jednání. 
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-  Uniforma rozhodčích: Přibyl informoval o zajištění požadovaného modelu 
rozhodcovských kalhot. V průběhu prosince proběhne aktualizace velikostí 
a v novém roce distribuce. Čepice s novým logem byly již v letošní sezoně 
rozdistribuovány. 

 
ÚKOL 11: Přibyl zajistí aktualizaci velikostí kalhot od obmýšlených rozhodčích 
v materiálovém programu a zajistí jejich dodání a distribuci s dostatečným 
předstihem před následující sezonou. 
 
 
Další videokonference MS Teams plánována na 9.12.2020 20:30 
 
 
Zapsal:  David KULHÁNEK Schválil:  Vladimír RICHTER 
 


